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SLOVENSKO: Predseda politického hnutia Republika Milan Uhrík na sociálnej sieti
informoval, že sa kvôli Covidu nachádza v karanténe. V rozhovore sa dočítate, aký priebeh
ochorenia Covid-19 zažil, akým spôsobom sa liečil a či po tejto skúsenosti s Covidom zmenil
názor na očkovanie alebo nie

Kvôli Covidu ste sa nemohol zúčastniť na proteste 17. novembra, ktorý organizovala vaša
strana. Zrejme ste ho ale sledovali cez internet. Ako hodnotíte  jeho priebeh a ako
hodnotíte účasť ľudí? 

Sledoval som priebeh protestov z domu veľmi pozorne. Mrzí ma, že som tam nemohol byť na pódiu
osobne, dali sme do organizácie a propagácie toho protestu maximum, ale chorobu si človek
nevyberá. Karanténa kvôli Covidu mi končí až v piatok.

Kolegovia z REPUBLIKY však zvládli organizáciu protestu výborne, takisto aj rečníci boli skvelí.
Pozitívne ma prekvapila aj účasť ľudí, ktorá bola porovnateľná ako minulý rok. Svedčí to o tom, že
ľudia sa nevzdávajú a nehádžu flintu do žita. Že ich vláda nezlomila a ani nezlomí. To je
najdôležitejšie.

Z organizačného hľadiska ma trochu mrzí, že sa protest rozdelil na viacero protestov, ale politicky je
to veľmi zložité. SMER si tento rok, podobne ako aj minulý rok, robil vlastnú akciu, tí sa na
protestoch nikdy s nikým nespájajú (skúšali sme to v Košiciach, ale napokon odstúpili). ĽSNS si
urobilo tiež vlastný izolovaný protest. My sme v rámci protestu na Šafárikovom námestí jasne
poskytli možnosť vystúpiť všetkým stranám a občianskym aktivistom, či už pánovi Čarnogurskému,
Marekovi Gécimu, Palovi Slotovi alebo dokonca aj komunistom. Nevadí nám, že nie sme na pódiu
sami. Snažíme sa ten odpor proti vláde spájať. Taká je aj moja politika ako predsedu hnutia. O tom,
kto má lepší program a osobnosti pripravené na vládnutie môžeme konštruktívne súťažiť potom
v predvolebnej kampani. Teraz je priorita spojiť sa, zvaliť túto šialenú vládu a zastaviť likvidáciu
Slovenska.

 

Režimistické médiá používajú voči ľuďom kritizujúcim nezmyselné opatrenia naratív o tom,
že sú popierači Covidu. Už veríte, že Covid existuje? 

(Smiech) Nikdy sme nepatrili k tzv. „popieračom Covidu“. To nám vkladajú do úst ľudia ako pán
Benčík, ktorí už nevedia, ako zaujať. Pre nich z vlády sú všetci ľudia s inými názormi len „dezoláti“,
„opice“ a „múdrosráči“. Z ich škatuľkovania a urážok si však nerobíme ťažkú hlavu, pre nás sú to len
skrachované atrapy politikov, ktorých musíme čím skôr odstaviť od vládnutia, lebo robia len škodu.

Ten vírus evidentne existuje a postupne sa aj potvrdzuje „konšpirácia“, že vznikol v laboratóriu. Či
unikol úmyselne alebo len „náhodou“, o tom sa dá polemizovať. Isté je, že vyvolal nielen vlnu
chorých, ale aj vlnu ľudského šialenstva. A to je snáď horšie, ako samotná choroba. Svet sa úplne
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zbláznil, z vlád sa stali tyranie, z (veľkej časti) ľudí ustráchaní otroci. To musí skončiť, takto svet
nemôže vyzerať.

 

Viete kde alebo od koho ste sa nakazili? 

Netuším, ani som sa nad tým nejako nezamýšľal. Nejdem a nechcem ukazovať na niekoho prstom, že
„to ty si na vine“. Nie je to môj štýl, takú štvavú politiku robí vláda. Každý si tým ochorením skôr či
neskôr prejde. Treba byť trpezlivý a nevnášať medzi ľudí nevraživosť a hnev.

 

Ako u vás prebiehalo ochorenie Covid-19? Aké ste mali príznaky? 

Ako ťažká chrípka, niekoľko dní vysoké teploty, totálna únava. Dokonca som ani cvičiť nemohol
(smiech). Ale za týždeň som bol v poriadku a využil som ten čas na porobenie vecí týkajúcich sa
straníckej organizácie a byrokracie, na ktoré dlho nebol čas. REPUBLIKA rastie a stáva sa z nej
relevantná a silná strana. Nedeje sa to však náhodou, je za tým veľa nasadenia a internej
organizačnej práce nás všetkých. Veľmi sa snažíme, aby naše hnutie naozaj pomohlo Slovensku
posunúť sa vpred.

 

Môžete prezradiť akými liekmi, resp. vitamínmi ste sa liečili?

Nič extra, iba antichrípková klasika, vitamíny C a D, zinok, bylinné čaje, sirup na kašeľ a paralen pri
teplote. To mi stačilo.

Mimochodom, práve liečebné a vitamínové balíčky by mali byť minimálnym štandardom, ktoré by
podľa môjho názoru mal štát poskytnúť ľuďom po indikovaní pozitívneho testu. Nevravím, že to
každému postačí k liečbe, ale je to o symbole, o prístupe štátu k človeku. Dnes Vám po pozitívnom
teste na Covid príde milión výstrah čo všetko nesmiete a následne výsluchový telefonát z hygieny
o tom, s kým ste boli a neboli. A nikto sa o vás ďalej nestará, až kým sa buď nevyliečite alebo nie ste
v stave na ventilátor do nemocnice (ani tie už dokonca nemá kto obsluhovať).

Predstavte si teraz ten rozdiel, keby Vám po pozitívnom teste hneď na druhý deň zazvonil doma
kuriér a podal Vám balíček s vitamínovými doplnkami, ovocím, základnými osvedčenými liekmi proti
Covidu, kašľu a taktiež nejakú brožúrku s najlepšími praktikami v oblasti odporúčanej liečby
a kontaktmi, na ktoré sa môžete kedykoľvek obrátiť. Nevravím, že by to spasilo epidémiu, ale cítite
ten rozdiel v prístupe štátu k ľuďom? Záujem štátu o človeka a jeho zdravie? Nie len zákazy, pokuty
a kopance, ale ľudskosť, solidarita a prívetivosť. To je to, čo chceme presadiť.

 

Ak by ste mali váš priebeh Covidu porovnať s chrípkou, čo bolo horšie?

Osobne som zažil už aj horšie chrípky. Ale tým to nechcem zľahčovať. Taký bol priebeh u mňa.
U každého je ten priebeh iný, záleží v akej kondícii človeka tá choroba „prepadne“. Niektorí v rodine
ani nevedeli že to prekonali, iní skončili v nemocnici s vážnym stavom. Treba byť opatrný a dávať si
pozor na zdravie, ale rozhodne netreba podliehať stresu a panike. Zdravo žiť, jesť, snažiť sa viac



hýbať a športovať. To je dobré nielen pre telo, ale aj pre ducha. Lebo v zdravom tele, zdravý duch.
A zdravé hlavy potrebujeme teraz minimálne rovnako ako zdravé telá.

 

Zmenili ste názor na vakcináciu po vašej skúsenosti s Covidom? Respektíve, dáte sa
niekedy v budúcnosti zaočkovať?

Nie som čistokrvný antivaxer, mám základné očkovania tak ako zrejme každý z mojej generácie. Nie
som však fanúšik týchto konkrétnych vakcín proti Covidu. Videl som osobne, ako sa
v Europarlamente ohýbali pravidlá a ako sa urýchľovalo schvaľovanie týchto vakcín (hlasoval som
proti tomu). Vidím ako vedenie EÚ tají miliardové zmluvy s farmaceutickými korporáciami, ako
nechcú ľuďom povedať pravdu o tom, ako tie kontrakty na nákup vakcín vznikli a čo v nich je. Vidím
ako s rekordnými počtami nakazených zápasia aj západné štáty, ktoré majú o 20-30 % vyššiu
zaočkovanosť ako má Slovensko. A to ma len utvrdzuje v názore, že s nádejami vkladanými do týchto
vakcín sa to príliš preháňa. Netvrdím, že niekomu z ťažko ohrozených rizikových skupín nemôže
vakcína pomôcť zachrániť život. Niekomu možno pomôže, niekomu ublíži. Musí však zostať na
dobrovoľnej voľbe každého človeka, aby si zvážil, čo je pre neho väčšie riziko – či sa nechať zaočkovať
alebo riskovať ťažký priebeh Covidu. Alebo riskovať oboje, ako sa deje v mnohých hospitalizovaných
prípadoch zaočkovaných ľudí.

Ak štát ani výrobcovia nechcú ručiť za možné negatívne následky vakcín, tak nikoho nemožno do
očkovania nútiť a ani ho za to akýmkoľvek spôsobom diskriminovať. To je bodka. Ja sa týmito
vakcínami zaočkovať nechystám, a rešpektujem rovnako nezaočkovaných ako aj zaočkovaných.
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